

evidence from Canadian groups and individuals prior to the CSCE Human Rights Experts Meeting scheduled for May, 1985 in Ottawa.

That the Sub-committee be composed of seven (7) members; five (5) from the Progressive Conservative Party, one (1) from each of the opposition parties, to be appointed by the Chairman after the usual consultations with the Whips of the different parties.

That the name of the Sub-committee be the Sub-committee on Human Rights in Eastern Europe.

That the Sub-committee be empowered to send for persons, papers and records, to sit while the house is sitting, to sit during periods when the house stands adjourned, to print from day to day such papers and evidence as may be ordered by it and that the Chairman be empowered to hold meetings to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present.

That the Sub-committee print 1,000 copies of its Minutes of Proceedings and Evidence.

That the Sub-committee report back the evidence adduced by Tuesday, May 7, 1985.

The witnesses from the Canadian Polish Congress made a statement and answered questions.

The witnesses from the Canadian Hungarian Federation made a statement and answered questions.

On motion of David Kilgour:—*Ordered*,—That Chapter IV A & B (pp.39 to 43) entitled “Violations of Basket III. Issues: cooperation in humanitarian and other fields” of the brief submitted by the Canadian Hungarian Federation entitled “Violation of Human Rights in Hungary—Spring 1985” be printed as an appendix to this day’s Minutes of Proceedings and Evidence (*See appendix “EURO-1”*).

The witnesses from the Czechoslovak National Association of Canada made a statement and answered questions.

On motion of David Kilgour:—*Ordered*,—That the article entitled “Independent Currents in Czechoslovakia” by H. Gordon Skilling in the January-February 1985 of “Problems of Communism” be printed as an appendix to this day’s Minutes of Proceedings and Evidence (*See appendix “EURO-2”*); and—That the Times’ article of Thursday, April 11, 1985 entitled “Bernard Levin: the way we live now—Where love pays a penalty in torture” be printed as an appendix to this day’s Minutes of Proceedings and Evidence (*See appendix “EURO-3”*).

At 11:23 o’clock a.m., the sitting was suspended.

At 11:35 o’clock a.m., the sitting resumed.

Christina Isajiw, from the Ukrainian Canadian Committee made a statement and answered questions.

On motion of Alex Kindy:—*Ordered*,—That briefs n^{os} 7 A & B submitted by the Ukrainian Canadian Committee through the Human Rights Commission of the World Congress of Free Ukrainians entitled “Violation of Human Rights” as well as its appendices be printed as an appendix to

soit créé pour recueillir les témoignages de particuliers et d’organismes canadiens avant la réunion des experts de la CSCE en matière de droits de l’homme prévue pour mai 1985 à Ottawa.

Que le Sous-comité soit composé de sept (7) membres: cinq (5) du Parti progressiste conservateur et un (1) de chacun des partis d’opposition nommés par le président après les consultations habituelles auprès des Whips des différents partis.

Que le Sous-comité soit intitulé (sic) Sous-comité des droits de la personne en Europe de l’est (sic).

Que le Sous-comité ait le pouvoir de convoquer des personnes, d’exiger la production de documents et dossiers qu’il jugera nécessaires, de se réunir pendant que la Chambre siège et pendant les périodes où elle est ajournée, de faire imprimer au jour le jour les documents et témoignages dont il peut ordonner l’impression, et que le président ait le pouvoir de tenir des réunions pour entendre les témoignages et en autoriser la publication en l’absence de quorum.

Que le Sous-comité fasse imprimer 1000 exemplaires des procès-verbaux et témoignages.

Que le Sous-comité fasse rapport d’ici le 7 mai 1985 des témoignages présentés.

Les témoins du «*Canadian Polish Congress*» font une déclaration et répondent aux questions.

Les témoins de la «*Canadian Hungarian Federation*» font une déclaration et répondent aux questions.

Sur motion de David Kilgour, *il est ordonné*,—Que le chapitre IV A et B (PP. 39 à 49), intitulé «*Violations of Basket III. Issues: cooperation in humanitarian and other fields*», extrait du mémoire présenté par la «*Canadian Hungarian Federation*», et intitulé «*Violation of Human Rights in Hungary—Spring 1985*», figure en appendice aux procès-verbaux et témoignages de ce jour (*Voir appendice «EURO-1»*).

Les témoins de la «*Czechoslovak National Association*» font une déclaration et répondent aux questions.

Sur motion de David Kilgour, *il est ordonné*,—Que l’article de H. Gordon Skilling intitulé «*Independent Currents in Czechoslovakia*», paru dans «*Problems of Communism*», édition de janvier-février 1985, figure en appendice aux Procès-verbaux et témoignages de ce jour (*Voir appendice «EURO-2»*), et que l’article paru dans la revue «*Times*», édition du jeudi 11 avril 1985, intitulé «*Bernard Levin: the way we live now—Where love pays a penalty in torture*», figure en appendice aux Procès-verbaux et témoignages de ce jour (*Voir appendice «EURO-3»*).

A 11 h 23, le Comité interrompt les travaux.

A 11 h 35, le Comité reprend les travaux.

Christina Isajiw, du «*Ukrainian Canadian Committee*», fait une déclaration et répond aux questions.

Sur motion d’Alex Kindy, *il est ordonné*,—Que le mémoire n^o 7, A & B, présenté par le «*Ukrainian Canadian Committee*» par le biais de la Commission des droits de la personne, ainsi que ses appendices, figurent en annexe aux Procès-verbaux et témoignages de ce jour (*Voir appendice «EURO-4»*).